
Zápis z 5. valné hromady OS Norbert 
konané na Svatém Kopečku dne26. února 2013 v 9. 00h. 

 
Občanské sdružení Norbert, Sadové nám. 152/39, 779 00 Olomouc-Svatý Kopeček 

 
Program 5. Valné hromady: 

 

1) Zahájení valné hromady /představení členů výboru a nového protektora sdružení/ 
2) Volba volební komise 

3) Návrh a schválení způsobu hlasování 

4) Volba návrhové komise 

5) Zpráva návrhové komise o usnášeníschopnosti valné hromady /čl. III. 4. Stanov/ 

6) Projednání a schválení programu valné hromady  

7) Volba zapisovatele a ověřovatele zápisu valné hromady 

8) Projednání a schválení Jednacího a volebního řádu valné hromady 

9)  Zpráva o činnosti a hospodaření OS Norbert do 5. valné hromady 

10)  Diskuse ke zprávě o činnosti a hospodaření OS Norbert 

11)  Návrhy pléna na kandidaturu osob do VV OSN  

12)  Volba členů Výboru OS Norbert  

13)  Návrhy pléna na kandidaturu osob do Kontrolní komise 

14)  Volba členů Kontrolní komise OS Norbert 

15)  Zásadní směr činnosti sdružení pro další období – náměty, návrhy, rozprava 

16)  Usnesení valné hromady návrhovou komisí + projednání 

17)  Schválení usnesení 5. valné hromady sdružení 

18)  Závěr a ukončení 5. valné hromady              

ad 1) Zahájení valné hromady: zahájení 5. valné hromady bylo odloženo pro méně, jak poloviční 
účast členů sdružení o ½ hodiny, jak určují Stanovy. Tento čas byl využit k podpisu prezentační 
listiny, k občerstvení a kdo je zde poprvé, může si prohlédnout novou kapli sv. Norberta. 
Předsedkyně představila členy výboru a nového protektora sdružení – S. Michaelu Novákovou, 
která je od září r. 2012 provinční představenou. Po uplynutí 1/2h čekací doby zahájila předsedkyně 
oficiálně 5. valnou hromadu OS Norbert. 

 
ad 2) Volba volební komise: Předsedkyně informovala zúčastněné o činnosti návrhové a volební 
komise a sdělila, že s ohledem na nízký počet přítomných navrhuje, aby  tři zvolení členové volební 
komise vykonávali i činnost komise návrhové /bod 7., 8., 9. Jednacího řádu 5. VH/. O tomto 
návrhu dala hlasovat, návrh byl jednomyslně schválen. Následovala volba členů volební a návrhové 
komise. Navrženi byli: Monika Bazgerová, Františka Prášilová a Alfons Kempný. Všichni 
tři navržení byli jednomyslně schváleni, volbu přijali a ustanovili ze svého středu předsedu – pana 
Alfonse Kempného, který odpovídá za správnou reprodukci výsledků volební komisí zjištěných a 



návrh usnesení 5.valné hromady. Členové komise se ujali svého úkolu, rozdali hlasovací lístky 
zúčastněným členům sdružení a zpracovávali všechny volby v průběhu jednání 5. valné hromady. 

ad 3) Návrh a způsob hlasování: Předsedkyně navrhla způsob hlasování podle bodu 7., 8., 9. JŘ: 
veřejné, prostým zvednutím hlasovacího lístku s razítkem OS Norbert. Jiný návrh vznesen nebyl. 
VH tento návrh jednomyslně schválila. 

 
ad 4) Volba návrhové komise: Zvolení členové návrhové a volební komise /viz bod 2/ začali 
zpracovávat návrh na usnesení 5. valné hromady. 
 
ad 5) Zpráva návrhové komise: Členové návrhové komise zjistili počet a ověřili usnášeníschopnost 
VH / čl. III. 4. Stanov/ prostou většinou přítomných  - 16 členů.  
 
ad 6) Projednání a schválení programu VH: Předsedkyně předložila program 5. valné hromady, 
který byl rozšířen o body: 

- sloučení Návrhové a Volební komise 
- zařazení bodu o zvýšení členského příspěvku 
- zařazení bodu o novém Občanském zákoníku a povinnosti z něj plynoucích. 

Rozšíření programu bylo jednomyslně schváleno. 
 
ad 7) Volba zapisovatele a ověřovatele zápisu valné hromady: Následovala volba zapisovatele a 
ověřovatele zápisu VH. Zapisovatelem zápisu VH byla jednomyslně zvolena S. Jitka, která se ujala 
své úlohy a ověřovatelem zápisu byla jednomyslně zvolena současná předsedkyně OS Mgr. Hana 
Polednová.  
 
ad 8) Projednání a schválení Jednacího a volebního řádu valné hromady: Předsedající před 
konáním i v průběhu VH umožnila zúčastněným nahlížet do Jednacího a volebního řádu 5. valné 
hromady.  Účastníci s návrhem byli seznámeni a jednomyslně jej pro jednání 5. VH schválili. 
 
ad 9) Zpráva o činnosti a hospodaření OS Norbert do 5. valné hromady: Předsedkyně OS Norbert 
přednesla zprávu o činnosti za uplynulé období, zpráva byla pozorně vyslechnuta. O zprávě se 
rozvinula diskuse, byly vzneseny podnětné dotazy, na které předsedkyně odpověděla. Pochválila 
jmenovitě členy výboru, za významné nasazení v konkrétních úkolech /členské průkazky, tisk 
nových letáčků a jejich distribuce, varhanní koncert v bazilice/.  
Většina úloh z minulé VH byla splněna, zbývá uskutečnit prezentace OS na radiu Proglas o vlastní 
činnosti a také pro získání nových členů. 
 
S. Michaela - ekonomka - přednesla zprávu o hospodaření OS Norbert v uplynulém období: 

- 10/2011 příspěvek na opravu na opravu kaple: 40 000,- Kč 

- k 31. 12. 2011 má OS na účtu 18 580,25,- Kč 

- 8/2012 :příspěvek na úhradu nákladů  za spotřebu zemního plynu: 25 000,- Kč 

- v pokladně OS je 8 482,00,- Kč 

-  

viz revizní zprávy k nahlédnutí 

Předsedkyně vyslovila pochvalu a uznání všem, kteří se aktivně podíleli na všech uvedených 
činnostech, vč. zajišťování finančních prostředků pro působení OS. 
 
Obě zprávy byly poté jednomyslně odsouhlaseny. 
 
ad 10) V diskusi ke zprávě o činnosti a hospodaření OS Norbert se řešily následující věci:   



- zvýšení členského příspěvku: zvyšovat částku ne, abychom stávající členy ještě neztratili, ale 
doporučit navýšení příspěvku pro rozvoj OSN o další 100,- Kč /o dar?/. Kdo má peníze, 
může poslat dar min. 200,- Kč. 

-  v dopise /při velikonoční poště?/ požádat o psaní členského čísla na složenky, aby se mohl 
identifikovat plátce.  

- do složenky napsat: možnost úhrady členského příspěvku do března nového roku. 
- neplatičům napsat: zda chtějí být dál členy a podporovat OS jinak /modlitbou, aktivně…/   
- poděkovat plátcům  
- rozhovor na radiu Proglas: obrátit se na pana Marka Chvátala  

1. Předsedkyně požádala Ing. Buráně, aby nás informoval o novém Občanském zákoníku, který má 
vstoupit v platnost v lednu 2014  a povinnosti přizpůsobit se novému „názvosloví“- název „Občanské 
sdružení“ se bude pravděpodobně měnit na „Spolek“.  

- ing. Buráň nás seznámil s přibližným obsahem změny Občanského sdružení ve Spolek a doporučil, že 
právně nám může poradit JUDr. Krejčí. Spolky mají být veřejně prospěšné. Rok 2013 je na to, abychom se 
k tomu Zákonu vyjádřili, dokud je čas.  

Předsedkyně pořádala  valnou hromadu o „zmocnění“ jednat v této věci bez nutnosti svolávat mimořádnou 
valnou hromadu. Dala hlasovat a jednomyslně bylo odsouhlaseno, že nový VV může v této záležitosti 
podnikat  potřebné kroky: bude potřeba  „nově“ požádat o ustavení nebo o přechod činnosti, to ukáže 
konečné znění OZ.  
 
ad 11) Návrhy pléna na kandidaturu osob do Výkonného výboru občanského sdružení na další volební 
období: Předsedkyně vyzvala přítomné k předkládání návrhů členů výkonného výboru OS, které vzejde z 5. 
VH Občanského sdružení Norbert. Ten povede OS do příští valné hromady. Po ukončení návrhů dala paní 
předsedkyně prostor navrženým členům k vyjádření souhlasu či námitek proti kandidatuře. Navrženi byli: S. 
Michaela Nováková, Hana Polednová, S. Jitka Krňávková, Františka Prášilová, Ing. Ivo 
Buráň, Lenka Vodáčková, manželé Marie a Václav  Valentovi, Marie Poláchová. Všichni navržení 
členové kandidaturu předběžně přijali s ujištěním, že pokud budou zvoleni, tak chtějí svůj úkol věrně 
zastávat. 

ad 12) Volba členů Výkonného výboru OS Norbert: Následovala řádná volba členů nového výkonného 
výboru OS Norbert, při které byli jednomyslně zvoleni navržení kandidáti, kteří tuto volbu přijali, poděkovali 
za důvěru a ujistili přítomné, že chtějí svoje úkoly zodpovědně plnit.  

První setkání výkonného výboru se uskuteční ihned po ukončení jednání dnešní valné hromady.  Zasedání 
má za úkol zvolit ze svého středu předsedu, zástupce, jednatele a ekonoma občanského sdružení.  

ad 13) Návrhy pléna na kandidaturu osob do Kontrolní komise: předsedkyně vyzvala přítomné, aby 
navrhli členy do kontrolní komise OS Norbert, která se pravidelně schází 2x do roka. Byli navrženi tito 
členové: S. Dominika Nováková, …Bubeníková a Monika Bazgerová. O navržených bylo 
diskutováno a všichni byli do této funkce doporučeni. 

ad 14) Volba členů Kontrolní komise OS Norbert: následovala volba členů Kontrolní komise, navržené 
členky byly jednomyslně schváleny a následně volbu i přijaly s ujištěním věrného plnění této úlohy.  

ad 15) Zásadní směr činnosti sdružení pro další období – náměty, návrhy, rozprava: 

S diskuse vyplynulo:  

- činnost OSN bude zaměřena i na finanční zabezpečení nového zařízení v kuchyni Norbertina. 
- oživit vztah k obci – pozvat členy místní části na zasedání VV. 



- Zajistit prezentaci OS Norbert na radiu Proglas prostřednictvím pana Marka Chvátala /Regionální 
studio Radim v Olomouci- Marek Chvátal: radim@proglas.cz/.   

- Matice svatokopecká má letos výročí 90 let svého vzniku. – bude mít hodně aktivit 
- K třetímu výročí posvěcení obnovené kaple sv. Norberta v klášteře sester uspořádá OS Norbert 

koncert, který bude pro realizován v bazilice Navštívení P. Marie. Požádáme P. Gorazda a jeho 
scholu. 

- Nový člen OS Norbert se může přihlásit buď prostřednictvím internetu, nebo osobně u nás; přihlášky 
umístíme i do muzea MSK, po dohodě s jejím vedením.  

- Rovněž na Adorační dny farnosti Svatý Kopeček můžeme nabídnout letáčky OSN, po dohodě s P. 
Bernardem, 

- Budeme hledat i jiné finanční zdroje z EU na modernizaci toho vybavení kuchyně, které bylo již dříve 
používáno v Radvanově. Při té příležitosti informovala předsedkyně o neúspěšném projektu na 
pořízení nových oken v Domově sv. Norberta. 

- Ohledně možnosti čerpat finance z „Nadace Divoké Husy“ bylo upřesněno, že jednak nesplňujeme 
podmínky a v případě jejího využití při koncertu, tak Nadace malým procentem navýší zisk ze 
vstupenek. 

- Je třeba navázat spolupráci se specialistou z České spořitelny a.s. …………………..při zpracovávání 
těchto projektů.  

- Z Grantových kalendářů by se rovněž něco dalo získat, ale chce to hodně času na přípravu. 
- Hovořilo se také o spolupráci s Církevním gymnasiem, o koncertech ve Chválkovicích. Ovšem 

musíme být hodně opatrní… 
- + realizovat návrhy vzešlé z diskuse k Výroční zprávě  

ad 16) Usnesení valné hromady návrhovou komisí + projednání: Návrhová komise předložila Usnesení 5. 
Valné hromady – přečetla ji Monika Bazgerová. 

ad 17) Schválení usnesení 5. valné hromady sdružení: Usnesení 5. Valné hromady bylo jednomyslně 
schváleno všemi členy valné hromady. 

ad18) Závěr a ukončení 5. valné hromady: Předsedkyně poděkovala všem přítomným za aktivní účast a 
otevřenost při projednávání jednotlivých záležitostí a popřála hodně sil a osobního nasazení v dalším 
volebním období. Postupně jsme se rozloučili        

 
Zapsala: S. Jitka Krňávková 
 
Ověřila: Mgr. Hana Polednová 


